
 

 

2022 年 塞缪尔 · "桑迪" · 伯杰纪念奖学金申请通知及管理办法 

2022 Samuel R. “Sandy” Berger Memorial Fellowship Application Notification 

 

北京大学国际关系学院伯杰纪念奖学金（Samuel R. “Sandy”  Berger 

Memorial Fellowship），由伯杰家族委托美国中美教育基金会向北京大学教育基

金会（美国）捐赠。该奖学金项目在北京大学设立，旨在纪念美国著名国务活动

家、美国前总统克林顿国家安全顾问萨缪尔·桑迪·伯杰先生，褒奖有志于推动中

美合作和友好的中美优秀青年。 

伯杰纪念奖学金将为每位获奖学生提供 1500 美元/学年的资助。在 2020 

年首次颁发奖学金的仪式上，项目遴选出了四位同学，对其授奖。接下来的年份，

每年选出两位学生授奖。2022 年招募名额两人。 

The Berger family entrusted the US-China Education Trust (USCET) to donate to the 
Peking University Education Foundation (U.S.), and sponsored Samuel R. "Sandy" 
Berger Memorial Fellowship of the School of International Studies at Peking University. 
This fellowship scholarship program was set up at Peking University and founded to 
celebrate the life and legacy of the honorable national activist Mr. Samuel R. "Sandy" 
Berger, who served as the 18th U.S. National Security Advisor (to President Bill Clinton). 
This fellowship program aims to support and commend outstanding youth from China 
who have been striving to promote China-U.S. friendship. 

 

The Samuel R. “Sandy” Berger Memorial Fellowship provides each awardee $1,500 
(USD) per academic year. In 2020, USCET and the School of International Studies (PKU) 
hosted the virtual awards ceremony for the first cohort of fellows (a total of 4 
awardees) receiving the Fellowship. Maximum of two students will be selected to 
receive the fellowship every year.  

 

评价资格与要求 

• “伯杰奖学金”项目面向北京大学国际关系学院中国籍本科、硕士、博士生

开放。申请者学习或研究领域需要与“国际关系”或“美国研究”相关 

• 奖学金获得者可将资助用于：1) 实地调研; 2) 论文撰写; 3) 参加会议 

• 如获资助，每位获奖者须在一年内提交一篇自选题目英文论文，论文领域包

括：中美关系、美国研究、美国文化与社会 

• 获奖者将参加美中教育交流基金会所主办的“美国研究网络”(American 

Studies Network)年度会议，并在会上展示论文、介绍研究成果 

Eligibility and Requirements 

• The Berger Fellowship is eligible to Chinese nationals only.  



 

 

• Full-time students at the School of International Studies, Peking University who 
major (or research) in international relations or American studies are welcome to 
apply. (Including undergraduate, postgraduate students, and doctoral candidates). 

• Fellowship awardees may use the funds for:  

i) Conducting field research 

ii) Completing the dissertation 

iii) Participating in conferences (i.e. conference travel allowance) 

• If the application is successful, each awardee must submit one research proposal 
within one year. The topic of the paper is of one’s own choice, as long as it is in 
field of international relations, including but not limited to the topic of the China-
U.S. relations, American Studies, or American culture and society. 

• Awardees will have the opportunity to present their dissertation or research paper 
at the annual conference “Annual American Studies Network,” sponsored by the 
U.S.-China Education Trust (USCET). 

 

申请流程 

• 每位申请人须用中、英文完整填写并提交申请表。 

• 每位申请人须提交一份英文短文，长度不超过 500 字，内容需包含以下几方

面：1) 申请者感兴趣的研究与学习领域; 2) 申请者的奖学金使用计划; 3) 伯

杰奖学金对申请者未来职业生涯的影响 

• 申请人须在  2022 年 7 月 15 日 17:00 之前，以电子邮件方式向 

igcu@pku.edu.cn 提交申请（使用中英文双语填写的申请表 1 份，英文短文 1

篇)。截止日期之后收到的任何申请将不予考虑。 

Application Procedure 

• Applicants must complete the application form in both Chinese and English. 

• Applicants are required to write a short essay in English (of no more than 500 
words), addressing the following areas:  

i) Interests of study 

ii) The purpose of applying for the scholarship 

iii) The probable impact on one’s academic journey 

• Applicants must send both application forms (e-version in both Chinese and 
English) and the short essay to igcu@pku.edu.cn before the 15th of July, 2022, by 
17:00. Applications received after the deadline will not be considered. 

 

咨询联络 

马老师 maqianying@pku.edu.cn 

mailto:igcu@pku.edu.cn
mailto:maqianying@pku.edu.cn


 

 

To Contact  

Ms. Ma maqianying@pku.edu.cn 

 

附件：《2022 年伯杰奖学金申请表》 
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